
BÆRUM KOMMUNE
KOMMUNEDIREKTØREN

Dato: Arkivkode: Bilag nr: Arkivsak ID: J.post ID: 
19.11.2021 N-010.1 20/22293 21/219088
Saksansvarlig: Kristin Siem Utne
Saksbehandler: Jannike Hovland

Behandlingsutvalg Møtedato Politisk saksnr.
Planutvalget 09.12.2021 222/21
Formannskapet 15.12.2021 278/21

Fastsettelse av planprogram - Kommuneplanens arealdel 2021- 2042

Formannskapet-15.12.2021- 278/21
Vedtak:
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13 med følgende endringer og tillegg: 

Konkretisering og styrking av enkelte elementer i planprogrammet.

- Se hele strekningen Lysaker til Høvik i sammenheng. Og ikke bare fra Lysaker til Strand.
- Vurdere om det er tiltak i planarbeidet som kan bidra til å styrke næringsgrunnlaget for 
landbrukseiendommer.
- Avklare forståelsen av langsiktig vekstgrense.
- Styrke god tilgjengelighet til rekreasjonsområder, gangveier, stier og smett i nye og eksisterende 
planområder.
Skrive inn i planprogrammet: ( jfr vedtak i kommunestyret i juni)
- Moderat utbygging ved prioriterte banestrekninger utenom definerte knutepunkter og klargjøring 
av hvilke stasjoner som ikke er prioritert til utbygging.
- Sette spesielt fokus på næringsarealer og næringsutvikling i Kommunedelens Planprogram.

Planutvalget-09.12.2021- 222/21
Innstilling
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13 med følgende endringer og tillegg: 

Konkretisering og styrking av enkelt elementer i planprogrammet

- Se hele strekningen Lysaker til Høvik i sammenheng. Og ikke bare fra Lysaker til Strand.
- Vurdere om det er tiltak i planarbeidet som kan bidra til å styrke næringsgrunnlaget for 
landbrukseiendommer.
- Avklare forståelsen av langsiktig vekstgrense.
- Styrke god tilgjengelighet til rekreasjonsområder, gangveier, stier og smett i nye og eksisterende 



planområder.
Skrive inn i planprogrammet: ( jfr vedtak i kommunestyret i juni)
- Moderat utbygging ved prioriterte banestrekninger utenom definerte knutepunkter og klargjøring 
av hvilke stasjoner som ikke er prioritert til utbygging.

- Sette spesielt fokus på næringsarealer og næringsutvikling i Kommunedelens Planprogram.

Planutvalget-09.12.2021-222/21
Innstilling
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13 med følgende endringer og tillegg: 

Konkretisering og styrking av enkelt elementer i planprogrammet

- Se hele strekningen Lysaker til Høvik i sammenheng. Og ikke bare fra Lysaker til Strand.
- Vurdere om det er tiltak i planarbeidet som kan bidra til å styrke næringsgrunnlaget for 
landbrukseiendommer.
- Avklare forståelsen av langsiktig vekstgrense.
- Styrke god tilgjengelighet til rekreasjonsområder, gangveier, stier og smett i nye og 
eksisterende planområder.
Skrive inn i planprogrammet: ( jfr vedtak i kommunestyret i juni)
- Moderat utbygging ved prioriterte banestrekninger utenom definerte knutepunkter og 
klargjøring av hvilke stasjoner som ikke er prioritert til utbygging.

- Sette spesielt fokus på næringsarealer og næringsutvikling i Kommunedelens Planprogram.

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13.

SAKEN I KORTE TREKK
Kommuneplanens arealdel er under revisjon. Revisjonsarbeidet bygger på gjeldende kommuneplan og 
føringer gitt i Kommuneplanens samfunnsdel med langsiktig arealstrategi vedtatt 23. juni 2021. 
Planprogrammet redegjør for arbeids-, utrednings- og medvirkningsplanene for revisjonsarbeidet med 
kommuneplanens arealdel. Disse er knyttet opp mot delmål og strategier gitt i samfunnsdelen. Hovedfokus i 
de arealstrategiske føringene tilsier at hovedveksten i planperioden skal tas innenfor prioriterte 
vekstområder og stasjoner, og at de blågrønne strukturene skal ivaretas og styrkes. Transformasjon og 
fortetting skal primært skje på allerede nedbygde arealer med fokus på kvaliteter, estetikk, bærekraft og 
gang- og sykkelavstand til hverdagsfunksjoner. Et særlig satsingsområder i kommende planperiode er 
Sandvika som skal utvikles som regionbyen i kommunen. Store samferdsels- og byutviklingsplaner står på 

https://www.baerum.kommune.no/globalassets/styrende-dokumenter/kommuneplan-samfunnsdel/kommuneplanens-samfunnsdel-2021-2040.pdf


trappene, og de ulike prosessene må koordineres for å sikre at Sandvika utvikles som en destinasjon med 
attraktivt kulturliv med arbeidsplasser og funksjoner som bidrar til byliv. Dessuten er Sandvika sammen med 
Bekkestua og Lysaker lagt inn som nye områder som skal utvikles etter prinsippene om nullutslippsområder, i 
tillegg til Fornebu. 
Med bakgrunn i dette er følgende plantema prioritert ved revisjon av kommuneplanens arealdel:

· Klimaklok by- og boligutvikling
· Grønn mobilitet
· Naturverdier og blågrønne strukturer

Øvrige fokusområder:
· Næringsliv
· Massehåndtering
· Samfunnssikkerhet (leirskred mv)

Klima, folkehelse og kvalitet i omgivelsene anses som overgripende temaer for hele planprosessen og vil bli 
gjennomgått som del av de andre temaene. 
Videre har to separate politiske vedtak medført utredningsoppgaver som er innlemmet i arbeid med 
kommuneplanens arealdel. Disse er implementert og nyansert i revidert planprogram: 

· I Planutvalgets møte 11. mars 2021 i sak 058/21  mottok kommunedirektøren bestilling av en 
mulighetsstudie som kartlegger mulige arealer for utvikling og utbygging i Bærum Vest – herunder 
arealer som kan gjenbrukes eller transformere til bolig, næring, industri m.v. Innunder her skal 
potensial for transformasjon og moderat fortetting i Skuidalen nord og Vøyenenga synliggjøres. 
Vurderinger og eventuelle krav til oppfølgende planarbeid, vil inngå som del av kunnskapsgrunnlaget 
for kommuneplanens arealdel og legges til grunn for hvordan utvikling av området sikres. 

· Kommunestyret 27. oktober 2021, sak 113/21 – 2. gangsbehandling av detaljreguleringsplan 
Lakseberget. I denne planen vises eksisterende småbåtanlegg parallellforskjøvet utover i fjorden og 
følgende vedtak ble fattet: «Omfang av småbåthavnen utenfor landutvidelsen ved Lakseberget skal 
utredes i forbindelse med revisjon av kommuneplanens arealdel.»

Ved høring mottok kommunen i overkant av 40 innspill til planprogrammet. Disse er gått gjennom og svart ut 
i vedlegg. Som et resultat av høringsprosessen er planprogrammet blitt noe endret. Endringene 
oppsummeres overordnet i dokumentet.
Tidligere behandling
Formannskapet-02.06.2021- 146/21

Vedtak:
Forslag til planprogram for kommuneplanens arealdel 2022- 2042 som vist i dokument 
5380549 sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn, jf. Plan- og bygningsloven § 
11-13.

Forslag fremmet i møte følger saken uten votering. Forslagene fremmes på nytt når 
kommuneplanens samfunnsdel og arealstrategi behandles om kort tid. 

Planutvalget-20.05.2021- 110/21
Innstilling:
Forslag til planprogram for kommuneplanens arealdel 2022- 2042 som vist i dokument 
5380549 sendes på høring og legges ut til offentlig ettersyn, jf. Plan- og bygningsloven § 
11-13.

Forslag fremmet i møte følger saken uten votering. Forslagene fremmes på nytt når 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel behandles om kort tid. 

Formål og bakgrunn
Formålet med planprogrammet er å sikre en forutsigbar og åpen prosess i henhold til lovverk og overordnete 

https://www.baerum.kommune.no/innsyn/politikk/wfdocument.ashx?journalpostid=2020331393&dokid=5328032&versjon=4&variant=A&ct=RA-PDF


føringer i arbeidet med kommuneplanens arealdel. Planprogrammet avklarer hvilke temaer som skal ha 
hovedprioritet, hvilke aktiviteter som skal gjennomføres som del av planarbeidet, hvilke utredningskrav 
planarbeidet utløser, opplegg for medvirkning underveis i planarbeidet og framdrift. 

Formål med kommuneplanarbeidet er å sikre et overordnet, oppdatert styringsdokument for arealpolitikken 
i kommunen. Viktige mål og føringer for arbeidet:

· Kommuneplanens samfunnsdel
· Regional plan for areal og transport i Oslo og Akershus, samt
· Byvektstavtalen for Oslo og Akershus

Indikatorsett som kommunene måles på gir en viktig retning - både for å se om utviklingen skjer i henhold til 
ulike føringer og samtidig kartlegge utviklingen over tid. Både den regionale planen og Byvekstavtalen følges 
opp med rapportering på indikatorer.

Samtidig minnes det om at planarbeidet vil være et revisjonsarbeid. I dette ligger det at kommunen 
viderefører hovedtrekkene i gjeldende arealdel ved revisjonen. Det er ikke snakk om å utarbeide en helt ny 
plan, men å gjøre justeringer og mindre kursendringer for å avpasse arealutviklingen i tråd med kommunens 
samfunnsmål og øvrige regionale og nasjonale mål som kommunen også må bidra til. Planen må styrkes som 
styringsdokument ut fra erfaringer gjort i inneværende planperiode, samt ved å oppdatere kart og 
bestemmelser i henhold til endringer som skal gjøres. 

Revisjonsarbeidet er dessuten viktig for eksterne aktører og innbyggere som har stor interesse av og 
konkrete ønsker og meninger om arealbruken i kommunen. Innspill om arealbruksendringer har nå vært 
gjennom en innledende runde med vurderinger som presenteres i egen sak. Hensikten har vært å allerede nå 
kunne avvise de arealinnspillene som helt åpenbart er i strid med arealstrategiske føringer. De som 
anbefales for videre vurderinger vil bli gjennomgått ytterligere fram mot 1. gangsbehandling av planforslag. 
Håpet er at dette bidrar til å tydeliggjøre den røde tråden fra arealstrategi til arealdel, i tillegg til å 
effektivisere prosessen.
Redegjørelse
Foreliggende planprogram redegjør i hovedsak for følgende:

1. Fremdrift, medvirkning – herunder overordnet om endringer gjort etter høringsperiode
2. Mål og føringer for arbeidet
3. Viktige plan- og utredningstemaer i revisjonsarbeidet
4. Konsekvensutredninger og ROS- temaer

For de prioriterte plantemaene Klimavennlig by- og boligutvikling, Grønn mobilitet og Naturverdier og 
blågrønne strukturer, skal revisjonsarbeidet omfatte følgende:

1. Klimavennlig by- og boligutvikling

Sandvika skal videreutvikles som kultur- og regionbyen i kommunen. I årene som kommer skal bydeler som 
Hamang, Industriveien og Sjøfronten, hver med sine karakteristiske særpreg, utvikles for et langsiktig 
perspektiv. Med Sandvika som regionby og Fornebu som prioritert vekstområde, følger det forventninger om 
at Bærum skal ta en høy andel av veksten i Osloregionen. 

Byområder, sentra og enkelte stasjoner er definert i arealstrategien som områder som skal fortettes og 
sikres bymessige kvaliteter og strukturer. Det skal bygges bærekraftige steder der daglige behov kan dekkes 
innenfor gangavstand. Dette innebærer høy tetthet av funksjoner (arbeidsplasser, boliger og ulike 
målpunkt), økt fokus på arkitektoniske kvaliteter, gode møteplasser og byrom, tilrettelegging og bruk av 1. 
etasjene som gir byliv gjennom dagen, fleksibilitet i bygninger og uterom, ivaretagelse og styrking av 
kulturminner som historiefortellere osv. Samtidig skal det også tilrettelegges for en boligsammensetning som 



kan møte endrede behov i befolkningen samt å sikre en lokal boligkarriere. Varierte boligtypologier og – 
størrelser, tilrettelegging for uttesting av deleøkonomi osv., vil være en av innsatsområdene i arbeid med 
kommuneplanen. 

Siden vedtak av gjeldende arealdel, har kommunen gjort seg noen erfaringer med bruk av langsiktige 
vekstgrenser. Gjeldende vekstgrenser ble for første gang innført ved forrige kommuneplanrevisjon, og 
tilbakemeldinger fra innbyggere og utbyggere tilsier at tolkningen av hvordan disse skal forstås, ikke har vært 
helt entydig. Det er behov for å gjennomgå vekstgrensene og ved behov - gjøre mindre justeringer og også se 
disse i sammenheng med forventet vekst og vekstfordeling i kommende periode. Det må videre vurderes om 
og eventuelt hvordan vekstgrensene tydeligere skal hjemles juridisk i kommuneplanens arealdel. 

Når det gjelder fortetting i småhusområdene i kommunen, gir dagens kommuneplan stort rom for tolkning 
av bestemmelser. Dette kan bety liten forutsigbarhet for både innbyggere og utbyggere, det blir utfordrende 
å styre utviklingen ut fra en samlet tankegang, viktige hensyn og kvaliteter kan gå tapt og dessuten blir 
saksbehandlingen krevende. I planarbeidet vil det rettes fokus mot hvordan saksbehandlingen for disse 
områdene kan styrkes og forenkles gjennom kommuneplanens bestemmelser og påfølgende planarbeid. 
Forarbeider til kommuneplanen vil gjøre en konkret vurdering av hvordan småhusområdene bør forvaltes, 
herunder vurdere utarbeidelse av en (eller flere) reguleringsplan(er) for småhusområdene. Arbeidet er 
igangsatt. 

Innlemmet i arbeidet med klimavennlig by- og boligutvikling ligger også utarbeidelse av en egen 
arkitekturstrategi. Arkitektur omtales gjerne mest som form, estetikk, materialer og symbolikk, men handler 
vel så mye om virkning. God arkitektur gir inspirasjon, bidrar til trygghet og omsorg, skaper begeistring og 
tilhørighet. Ut fra dette perspektivet blir arkitektur et verktøy for å nå viktige samfunnsmål knyttet til sosialt 
bærekraftige og aldringsvennlige nabolag, klima og ressursbruk, folkehelse, by- og stedskvalitet, 
boligsammensetning og egenart. Dette er aspekter som kommunen må ha med seg i by- og stedsutviklingen 
slik at arkitekturen gir økt kvalitet og en «merverdi» for både stedet og brukerne. Arbeidet med 
arkitekturstrategien har kommet et godt stykke på vei og det ble blant annet gjennomført flere webinarer 
denne høsten, under overskriftene Det gode liv, Arkitektur og Attraktive steder. Møtene var åpne for alle og 
ble gjennomført digitalt. Arkitekturstrategien var fremme under arkitekturprisutdeling, som en del av tema 
"Bærum - arkitekturkommune". Arkitekturstrategien er tenkt å følge arbeidet med kommuneplanens 
arealdel tidsmessig. 

Kommunen er ansvarlig for å ivareta og legge til rette for bruk av kulturminner, -miljøer og -landskap i 
arealbruk og samfunnsplanlegging. Kommunedelplan for kulturminner og – miljøer skal rulleres, men 
konkret tidspunkt for oppstart av denne er foreløpig ikke helt avklart. Det pågår likevel en del registreringer 
av områder og bebyggelse som både skal spilles inn i arbeid med kommuneplanens arealdel og i senere 
revisjonsarbeid med kommunedelplan kulturminner og kulturmiljøer.  I kommuneplanarbeidet vil fokus ligge 
på å utvikle arealdelen som et styringsverktøy for i større grad å styrke kulturminner som historieformidlere 
og som sentrale elementer for ivaretakelse av stedsidentitet og tilhørighet. 

Innunder klimavennlig byutvikling hører også arbeidsoppgaver knyttet til sosial infrastruktur. Temaet sosial 
infrastruktur er tenkt forstått noe videre enn hva den tradisjonelle bruken av begrepet innebærer, i den 
forstand at det også vil omfatte kultur som identitetsskaper og premissgiver i stedsutvikling. Sikring og 
organisering av idrettsarealer og annen sosial infrastruktur er dessuten ønskelig å kunne benytte for 
arenaer/ møteplasser for nabolaget osv, med ulike bruksmuligheter gjennom dagen. 

I arbeidet med by- og boligutvikling, skal det ses særlig på to konkrete områder i kommunen, i samråd med 
ønsker fra de folkevalgte. Som følge av regulert E18- tiltak på strekningen langs E18- korridoren skal det 
vurderes om det er behov for arealendringer. Flesteparten av arealene er planmessig avklart, men det er 
også inneklemte arealer som verken fanges opp i E18- planen og/ eller tilstøtende planer, som potensielt kan 
bli liggende som uønskede restarealer dersom de ikke ses på i en større sammenheng. 



Videre ble det i planutvalget 11. mars 2021 (i sak 058/21) bestilt utarbeidelse av en mulighetsstudie som 
kartlegger mulige arealer for utvikling og utbygging i Bærum vest, herunder arealer som kan gjenbrukes eller 
transformeres til bolig, næring, industri og annet. Arbeidet er igangsatt og inkluderer blant annet en 
nærmere avgrensning/ tydeliggjøring av oppgaven. Hovedfokus vil være å se på potensial for kvalitetsheving 
i området Rud/ Hauger med muligheter for å tilrettelegge for en framtidsrettet næringspark. I Skuidalen vil 
fokus være å synliggjøre potensialet for moderat boligfortetting med fokus på ivaretagelse og styrking av 
blågrønne kvaliteter. Reduksjon av barrierer og økt kvalitet og sammenheng i gang- og sykkelveinettet må 
ses på for hele området.

Etter høringsperioden er det føyd til to ekstra arbeidsoppgaver under temaet Klimavennlig by- og 
boligutvikling. Dette har sammenheng med at også Sandvika, Lysaker og Bekkestua ble lagt til som 
nullutslippsområder ved behandling av kommuneplanens samfunnsdel, og at kommunen har behov for en 
klargjøring av hvordan nullutslippsmålet skal nås for områder av ulik karakter. Det blir derfor i det videre 
arbeidet nødvendig å definere systemgrenser for de fremtidige nullutslippsområdene Bekkestua, Lysaker, 
Sandvika og Fornebu, samt se på hvilke tiltak og virkemidler som er nødvendig for å operasjonalisere 
strategien. Avslutningsvis skal det vurderes hvordan bestemmelsene i kommuneplanens arealdel og 
kommende reguleringsplaner kan tilrettelegge for nullutslippsmålet. 

1. Grønn mobilitet

Hovedutfordringen innen mobilitet er å redusere behovet for reiser gjennom en arealbruk som legger til 
rette for at folk flest kan leve et kortreist hverdagsliv. I dette ligger det at det blir et naturlig valg å gå og 
sykle, at flest mulig har god tilgang til kollektivtransport og at tilgang til bruk av bil løses på måter som bidrar 
til å redusere klimagassutslippene i tråd med overordnede målsettinger. 

Innenfor temaet grønn mobilitet er det behov for å operasjonalisere nullvekstmålet og klimastrategiens 
målsettinger om 60 % gange, sykkel og kollektiv. I dette ligger det et behov for konkret kunnskap om hva 
som må til for at bæringene skal foreta 60 % av sine reiser med grønn mobilitet og hvordan de ulike 
områdene i kommunen skal bidra til denne målsettingen i sum. Hvilken transportmiddelfordeling nye 
områder skal planlegges for er en tilbakevendende problemstilling knyttet til arealutviklingen i kommunen, 
og som gjerne diskuteres stykkevis og delt fra plan til plan. Det er derfor startet et arbeide for å løfte 
problemstillingen med vurderinger rundt hvordan dette kan styres bedre. Arealbruk vil være et viktig aspekt, 
men det er også behov for en oversikt over andre virkemidler og hvordan disse skal brukes, muligens med 
ulik styrke, ut fra områders sentralitet (tilgjengelighet til kollektiv og sentrumsfunksjoner) blant annet. For å 
innfri målsettingene er det ønskelig å kunne angi konkrete måltall for biltrafikken i ulike deler av kommunen. 
Arbeidet er påbegynt. 

Det er dessuten et behov for en fremkommelighetsstrategi for kommunen med fokus på fremkommelighet 
for gange, sykkel og buss. Dette for å gi føringer for prioriteringer på utviklingen av veinettet, bidra til å nå 
overordnede målsettinger og samtidig tilrettelegge for en bruk av dagens infrastruktur som er tilpasset 
økonomiske rammer. Her pågår det nå et tilsvarende (om enn noe mer overordnet) arbeid i regi av 
styringsgruppa i Oslopakke 3. Kommunen følger denne prosessen og vil tilpasse omfanget på en 
fremkommelighetsstrategi ut fra hva som kommer fram i der. 
 
For øvrig må arealdelens kart og bestemmelser tilpasses andre pågående prosjekter som parkeringsstrategi 
og varelevering i vestkorridoren.

1. Naturverdier og blågrønne strukturer– herunder overvannshåndtering, naturmangfold, rekreasjon, 
strandsone, småbåthavn og arealnøytralitet. 

Oversikt, ivaretakelse og styrking av disse temaene har betydning for flere forhold. Arealbruk er den viktigste 



årsaken til tap av naturmangfold og begrenser samtidig muligheten til å legge til rette for robuste omgivelser 
som gjør kommunen rustet for å tåle utfordringer knyttet til klimaendringer som styrtregn, overvann m.m. 
Den blågrønne strukturen og sammenhengen mellom grøntområder, parker, strandsonen og turdrag, spiller 
dessuten en viktig rolle for befolkningens mulighet for rekreasjon og friluftsliv. Nedbygging av blågrønne 
strukturer medfører en fragmentering av områdene som også reduserer arealenes betydning som 
spredningskorridor for biologisk mangfold. 

Planprogrammet skisserer en oppdeling av arbeidet (samle eksisterende kartlegginger/ kunnskap og 
oppdatere med nye kartlegginger) som omhandler naturmangfold på den ene siden og arbeid med blå og 
grønne strukturer på den andre siden. Dette har blant annet sammenheng med at det i henhold til politisk 
bestilling pågår et parallelt arbeid med utarbeidelse av en egen naturmangfoldsstrategi. Det er igangsatt et 
stort kartleggingsarbeid i form av registreringer som skal innarbeides i begge dokumentene. Det vil i 
kommuneplanarbeidet bli utarbeidet et temakart for naturmangfold hvor alle foreliggende og nye 
registreringer innenfor tema naturmangfold, - verdier, faunakorridorer osv innarbeides. På denne måten kan 
kommuneplanens arealdel foreslå føringer knyttet til ivaretakelse/ styrking og prioritering av disse verdiene. 

Når det gjelder arbeid med blå og grønne strukturer, har det i flere år vært etterspurt en grøntplan for 
kommunen. Dette revisjonsarbeidet vil kunne berede grunnen for en slik plan, ved at eksisterende og 
oppdaterte kartlegginger samles innenfor temaene rekreasjon og friluftsliv, blågrønne korridorer, overvann 
og tilgjengelighet til strandsone. Kartleggingene vil både se på status p.t, men også se på behov for å styrke 
enkelte av strukturene sett i sammenheng med foreslått utvikling i kommunen for øvrig. Erfaringer rundt 
Covid- 19 og økt bruk av blant annet rekreasjons- og friområder vil være et sentralt tema når framtidig behov 
skal diskuteres. 

Etter at planprogrammet var oppe til førstegangsbehandling, har detaljreguleringsplan for utvidelse av 
landarealet ved Lakseberget blitt vedtatt (Kommunestyret 27. oktober 2021 i sak 113/21). I denne planen 
vises eksisterende småbåtanlegg parallellforskjøvet utover i fjorden og følgende vedtak ble fattet: «Omfang 
av småbåthavnen utenfor landutvidelsen ved Lakseberget skal utredes i forbindelse med revisjon av 
kommuneplanens arealdel.»Dette punktet er tatt med som ny utredningsoppgave i revidert planprogram. I 
dette utredningsarbeidet vil samarbeid med båtforeninger og Fellesrådet for båthavner i Bærum (FBB) være 
sentralt – både i forhold til å finne midlertidige og mer permanente løsninger for alternative lokalisering av 
båtplasser. Erfaringsmessig kan etablering av større marinaer være i konklikt med viktige naturverdier på 
land og potensielt sårbare naturforekomster i sjø. Dette betyr at marinbiologi og bunnforurensning må 
kartlegges. De ulike problemstillingene her utløser behov for å vurdere antallet småbåtplasser totalt i 
Bærum. Presset på et stadig mindre sjøareal gjør det nødvendig å se overordnet på måter å ha og å bruke 
båtplasser og farkoster på, samtidig som hensyn til annet friluftsliv på sjø, naturverdier, gyteområder m.m. 
må vurderes. 
Prosess/medvirkning internt og eksternt
Oppstart av planarbeidet ble varslet i desember 2020, der innspill til fokus- og utredningstemaer i 
planarbeidet ble etterspurt særlig. Innspill knyttet til dette samsvarte i stor grad med skisserte 
hovedutfordringer i planperioden. 
Da forslag til planprogram lå ute til høring, mottok kommunen i overkant av 40 innspill. Disse kom fra 
offentlige myndigheter og vel, privatpersoner, foreninger og utviklere. I all hovedsak har innspillene gått på 
at kommunen allerede har fått med seg mye viktig i planprogrammet. Det som i hovedsak har vært 
etterspurt og også endret i revidert planprogram er:

· Noe mer om vannforvaltningsforskriften, miljømål i vassdrag og kobling mellom arealforvaltning på sjø 
og tilgrensende landområder. Dette er nyansert noe, blant annet som beskrevet under punktet over 
om småbåthavnvurderinger. 

· Tilleggsoppgaver knyttet til utredning av nullutslippsområder, arealregnskap og arealnøytralitet.
· Overordnede føringer lagt til i liste over statlige, regionale og kommunale føringer
· Ved behandling av kommuneplanens samfunnsdel ble det vedtatt at Avtjerna skal inn som bolig- og 

transformasjonsområde i kommuneplanens arealdel. Tekst om Avtjerna er noe endret etter dette.
· Oppgaven som tidligere het Synliggjøre potensial for transformasjon med ivaretagelse av blågrønne 



kvaliteter, og moderat fortetting med boliger for området Skuidalen nord for Vøyenenga, er noe 
endret. Ønskelig å se på transformasjonspotensial for et større område i Vestre Bærum enn kun 
Skuidalen.

· Noe mer fokus på sykkel 
· Grunneiere lagt til som en aktuell gruppe for medvirkning

Innspill til kart og bestemmelser vil bli vurdert i det videre planarbeidet. Det samme gjelder for innspill rundt 
konkrete areal.
Organisatoriske og økonomiske konsekvenser av beslutningene
Etter at forslag til planprogram ble lagt ut til høring/ offentlig ettersyn, har revisjonsarbeidet startet for fullt. 
Arbeidet er ressurskrevende og binder opp en del av de interne ressursene i kommunen. 
Når det gjelder økonomiske konsekvenser er det igangsatt arbeid med konsulenter innenfor temaene 
småhusutredning og grønn mobilitet. Det vil også bli aktuelt med bistand inn i arbeidet med KU- og ROS- 
arbeidet. For naturkartlegginger er det for deler av oppgavene bevilget midler, ref. sak 048/20 i MIK, 4. juni 
2020. Ytterligere kartlegginger av naturverdier og/ eller kulturminner og kulturmiljøer enn det som følger av 
denne saken, vil påløpe som ekstra kostnader.

Beslutningspunkter
Planprogram for kommuneplanens arealdel fastsettes.

Vedlegg:
Revidert planprogram etter høring 5647159
Planprogram kommuneplanens arealdel - oppsummering innspill med 
kommentarer

5646021

Samledokument - alle innspill 5647448

Behandlingen i møtet 15.12.2021 Formannskapet

Forslag fremmet av Stein Stugu, R
1)Det utarbeides en handlingsplan for inkuderende og sosial boligbygging som også 
indikerer hvilke virkemidler kommunen bør ha i tillegg til de virkemidlene som finnes i dag. 
Som eksempel konkrete edringer i plan- og bygningsloven og hva som kan innarbeides i 
utbyggingsavtaler.
2) Målsettinger i planprogrammet endres i tråd med en slik handlingsplan inklusive en 
vurdering av hvilke områder for bolig som bør tas ut av arealdelen inntil nødvendige 
virkemidler er på plass.

Votering:
Stein Stugus forslag 1 første ledd fikk 4 stemmer (2Ap, R, MDG) og falt.
Stein Stugus forslag 1 andre ledd fikk 2 stemmer (R, MDG) og falt.
Stein Stugus forslag 2 fikk 1 stemme (R) og falt.
Innstillingens stekpunkter 1, 2, 4, og 6 ble enstemmig vedtatt.
Innstillingens strekpunkt 3 ble vedtatt mot 2 stemmer (2Ap).
Innstillingens strek punkt 5 ble vedtatt mot 3 stemmer (2Ap, R).
Planprogrammet ble vedtatt mot 1 stemme (R).



Formannskapet-15.12.2021- 278/21:
Vedtak:
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13 med følgende endringer og tillegg: 

Konkretisering og styrking av enkelte elementer i planprogrammet.

- Se hele strekningen Lysaker til Høvik i sammenheng. Og ikke bare fra Lysaker til Strand.
- Vurdere om det er tiltak i planarbeidet som kan bidra til å styrke næringsgrunnlaget for 
landbrukseiendommer.
- Avklare forståelsen av langsiktig vekstgrense.
- Styrke god tilgjengelighet til rekreasjonsområder, gangveier, stier og smett i nye og eksisterende 
planområder.
Skrive inn i planprogrammet: ( jfr vedtak i kommunestyret i juni)
- Moderat utbygging ved prioriterte banestrekninger utenom definerte knutepunkter og klargjøring 
av hvilke stasjoner som ikke er prioritert til utbygging.
- Sette spesielt fokus på næringsarealer og næringsutvikling i Kommunedelens Planprogram.

Behandlingen i møtet 09.12.2021 Planutvalget

Votering
Kommunedirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Fellesforslaget H, Frp og V fremmet av Hegge, strekpunkt 1 ble vedtatt med 7 mot 2 stemmer (Ap, 
SV).
Fellesforslaget H, Frp og V fremmet av Hegge, strekpunkt 2 ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer (Ap, 
SV, MDG). 
Fellesforslaget H, Frp og V fremmet av Hegge, strekpunkt 3 og 4 ble vedtatt med 8 mot 1 stemmer 
(Ap). 
Fellesforslaget H og Frp fremmet av Hegge ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer (V, SV, Ap, MDG). 
Forslag fra Solli fikk 1 stemme (SV) og falt.
Forslag fra Molle ble vedtatt med 8 mot 1 stemmer (SV).

Planutvalget-09.12.2021- 222/21:
Innstilling
Planprogram for Kommuneplanens arealdel del 2021- 2042, som vist i dokument 5647159, 
fastsettes, jf. plan- og bygningsloven § 11- 13 med følgende endringer og tillegg: 

Konkretisering og styrking av enkelt elementer i planprogrammet

- Se hele strekningen Lysaker til Høvik i sammenheng. Og ikke bare fra Lysaker til Strand.
- Vurdere om det er tiltak i planarbeidet som kan bidra til å styrke næringsgrunnlaget for 
landbrukseiendommer.
- Avklare forståelsen av langsiktig vekstgrense.
- Styrke god tilgjengelighet til rekreasjonsområder, gangveier, stier og smett i nye og eksisterende 
planområder.
Skrive inn i planprogrammet: ( jfr vedtak i kommunestyret i juni)
- Moderat utbygging ved prioriterte banestrekninger utenom definerte knutepunkter og klargjøring 
av hvilke stasjoner som ikke er prioritert til utbygging.

- Sette spesielt fokus på næringsarealer og næringsutvikling i Kommunedelens Planprogram.
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